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 Încheiat azi 20 aprilie 2012, în cadrul şedinţei extraordinare a Consiliului Local 

al municipiului Alba-Iulia. 

 Şedinţa a fost convocată în baza Dispoziţiei nr. 310/2012 a Primarului 

municipiului Alba-Iulia. 

 Lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului Local sunt publice. 

 Vasile Cornea: "La şedinţă sunt prezenţi un număr de 19 consilieri, aşadar 

şedinţa noastră este legal constituită. Lipsesc domnii consilieri Barbonţa Cristian 

Gelu şi Coşeriu Sorin Nicolae. Domnul Barbonţa Cristian Gelu a anunţat că este 

plecat din localitate.” 

 Marcel Jeler: "Fiind şedinţă extraordinară proces verbal nu avem." 

 Vasile Cornea: " Supun aprobării modalitatea de vot pe care o vom avea pentru 

această şedinţă. Propunerea mea este de vot deschis prin ridicare de mână. Cine este 

pentru?" 

 "Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 19 voturi pentru." 

 Vasile Cornea: "Pe ordinea de zi avem 5 proiecte de hotărâre. Suplimentar au 

fost introduse 2 proiecte, după cum urmează: 

 6. Proiexct de hotărâre privind cheltuirea unor sume de bani din bugetul local 

pentru activităţi culturale. 

 7. Proiect de hotărâre privind stabilirea şi aprobarea tarifului pentru prestaţia 

colectat, transportat  deşeuri municipale rezultate din rampe accidentale de la 

asociaţiile de proprietari pe domeniul public." 

 Pleşa Gabriel: "Dacă imi permiteţi! Am o intervenţie. Au trecut prin comisie 

proiectele nr. 6 şi 7?" 

 Paul Voicu: "Da." 

 Pleşa Gabriel: "Când? Acum două minute?" 

 Vasile Cornea: "Au trecut prin comisie!" 

 Pleşa Gabriel: "În altă ordine de idei, propun să nu se suplimenteze ordinea de 

zi cu proiectele nr. 6 şi 7  pentru că nu se respectă regulamentul. Am mai spus să nu 

ni se mai dea proiecte cu două minute înainte! De fapt cu 20 de minute întârziere plus 

două minute! Propun să se retragă aceste trei proiecte de pe ordinea de zi."  

 Vasile Cornea: "Supun la vot dacă sunteţi de acord cu ordinea de zi aşa cum am 

prezentat-o." 

 "Fiind supusă la vot, propunerea a fost votată cu 14 voturi pentru şi 5 voturi 

împotrivă Pleşa Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcela Eugenia, 

 Lupea Iulian Nelu." 

 Vasile Cornea: "Pentru că avem aici un invitat, pe domnul care răspunde de 

Asociaţia Maria Beatrice, îi dau cuvântul să ne explice despre ce este vorba." 

 Domnul Sebastian Onac: "Bună ziua! Sunt Sebastian Onac, preşedintele 



Asociaţiei non guvernamentale Maria Beatrice. Ţineţi minte că, în şedinţa din iulie 

2010 s-a aprobat în Consiliul local parteneriatul dintre Asociaţia non guvernamentală 

Maria Beatrice şi Consiliul local al municipiului Alba-Iulia, în urma căruia am primit 

în regim gratuit spaţiul de 509 mp pe o perioadă de 10 ani în incinta Căminului 

pentru persoane vârstnice din Alba-Iulia, pe care am venit să vă anunţ că l-am 

reabilitat conform înţelegerii de la acea dată. La 1 august am început activitatea de 

reabilitare. Am investit ca ONG 1 miliard 600 de milioane lei vechi. Am creat 

inclusiv un bazin de hidroterapie pentru copii în centru. Şi, la 18 februarie 2012 au 

intrat în centru primii copii. La această dată avem 16 copii în recuperare la centrul 

Maria Beatrice. Şi am plăcerea să vă invit, deoarece ţin minte că toată lumea a votat 

în unanimitate acest parteneriat la deschidere. Şi fără acest parteneriat, noi nu am fi 

reuşit să facem nimic! Am plăcerea să vă invit joi, 26. 04. 2012, la inaugurarea 

Centrului Maria Beatrice. Este vorba despre incinta Căminului pentru persoane 

vârstnice joi, 26. 04. 2012, ora 13,00. Iar până la ora 21,00 este ziua porţilor deschise. 

Aş vrea să veniţi să vedeţi că a ieşit ceva frumos şi util pentru municipiul Alba-Iulia 

şi s-ar putea şi pentru judeţul Alba. Cu aceasta închei. Vă mulţumesc!" 

 Vasile Cornea: "Să treceţi pe la fiecare consilier pentru a le lăsa invitaţiile!"  

 Şi acum vă prezint următorul  

 

PROIECT AL ORDINII DE ZI: 

 

 I. Diverse. 

 II. Proiecte de hotărâri privind:  

 

 1. Aprobarea rectificării bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 

2012. 

 2. Aprobarea execuţiei bugetului general de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I 

anul 2012 al municipiului Alba Iulia.  

 3. Aprobarea Regulamentului de amenajare a teraselor sezoniere pe traseul 

sanţurilor Fortificaţiei de tip Vauban – Cetatea Alba Carolina, municipiul Alba Iulia.  

 4.  Aprobarea unor documentaţii de urbanism:  

 Art.1 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „Amenajare zona expoziţională şi de 

agrement „Mocaniţa – Gara Mică”, str. Nicolae Bălcescu, Alba Iulia,” beneficiar 

municipiul Alba Iulia, conform planului de situaţie anexat. 

 5. Închirierea prin licitaţie publică a unor terenuri situate pe traseul şanţurilor 

Fortificaţiei de Tip Vauban Alba Iulia în scopul amenajării de terase sezoniere. 

 

 Vasile Cornea: "Vă propun să trecem la ordinea de zi."  

 

 1. Aprobarea rectificării bugetului general de venituri şi cheltuieli pe anul 

2012. 

 Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul precum şi raportul 

de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 



finanţe, servicii publice şi comerţ. 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Teofila Ţîr: "După cum v-am prezentat în materialele predate, sunt adrese de la 

Finanţe prin care ni se comunică  că s-a aprobat suplimentarea sumelor defalcate din 

TVA pentru plata unor cheltuieli curente şi de capital  şi pentru cofinanţarea unor 

proiecte finanţate din fonduri externe nerambursabile. Suma aprobată este 2000 lei. Şi 

pentru construcţia de locuinţe sociale suma este de 3719 mii lei.  Avem comunicările. 

Sumele respective le-am cuprins în buget, respectiv în lista de investiţii. În cazul 

capitolelor din buget au existat capitole unde am diminuat unele sume şi am majorat 

alte capitole, în cazul altor capitole pentru că era planul la limită şi nu mai puteam 

efectua cheltuieli. Materialele v-au fost prezentate. Dacă aveţi discuţii pe marginea 

acestui proiect, vă stau la dispoziţie." 

 Vasile Cornea: “Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru?” 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 15 voturi pentru şi 4 abţineri Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcel Eugenia ." 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr. 121/2012 

 

 2. Aprobarea execuţiei bugetului general de venituri şi cheltuieli pe trimestrul I 

anul 2012 al municipiului Alba Iulia.  

 Se dă cuvântul doamnei Teofila Ţîr care prezintă proiectul precum şi raportul 

de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Marius Rotar care prezintă raportul de avizare 

din partea Comisiei Consiliului Local de studii, prognoze economico-sociale, buget, 

finanţe, servicii publice şi comerţ. 

 Marius Rotar: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Teofila Ţîr: "V-am prezentat materialele! Este execuţia care, conform legii, mai 

nou se introduce la fiecare trimestru în Consiliu local." 

 Vasile Cornea: "Alte discuţii dacă mai sunt? Nu sunt, aşadar supun la vot cine 

este pentru." 

 "Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 15 voturi pentru şi 4 abţineri Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcel Eugenia ." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 122/2012 

 

 3. Aprobarea Regulamentului de amenajare a teraselor sezoniere pe traseul 

sanţurilor Fortificaţiei de tip Vauban – Cetatea Alba Carolina, municipiul Alba Iulia.  

 Se dă cuvântul doamnei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Bogăţan Ioan care prezintă raportul de avizare 

din partea comisiei pentru administrarea domeniului public şi privat, agricultură. 

 Bogăţan Ioan: “Comisia a avizat favorabil  acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 



 Se dă cuvântul d-lui consilier Maier Eugen care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului local pentru administraţie publică locală, juridică şi 

disciplină, relaţii cu publicul, probleme ale minorităţilor, apărarea ordinii publice, 

respectarea drepturilor şi libertăţilor cetăţeneşti. 

 Maier Eugen: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia.” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Aţi modificat chestia aceea de la comisie?” 

 Călin Hedviga: „La comisie a fost propusă o condiţie care a fost inclusă în 

regulament şi care sună ceva de genul următor: brandul turistic al municipiului Alba-

Iulia se va aplica obligatoriu pe umbrelele albe montate pe terasa sezonieră alături de 

brandurile comerciale.” 

 Mircea Hava: „Atunci, fraţilor, faceţi Alba-Iulia Bergenbier, Tuborg, Kaiser, 

salam de vară! Dar după ce ne strofocăm? Din punctul meu de vedere, 

dumneavoastră votaţi! Eu sunt sigur că nu aşa o să votaţi aşa!” 

 Maier Eugen: „Dar nu aşa a fost în comisie!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „A fost la noi în comisie!” 

 Mircea Hava: „Nu poţi să pui! E el aşa, acolo cum a făcut doamna arhitect, o 

chestie mică! Dar uitaţi-vă în toate oraşele din România! În Braşov se poate, în Cluj 

se poate, în Oradea se poate! În Alba-Iulia nu se poate nimic! În Alba-Iulia, când 

discutăm de oraş, şi dacă toată lumea îşi iubeşte oraşul excesiv de mult, şi-ar da şi 

sângele şi viaţa pentru el şi tot acolo se ajunge! Se aduc 70 de milioane şi cineva nu 

votează! Nu doreşte să vină aceşti bani în oraş! Aceasta este viaţa! Toţi îl iubim şi ne 

batem cu cărămida în piept! Dar când e vorba să discutăm ceva despre  Alba-Iulia, să 

fie ceva în Alba-Iulia ... Şi unde pui brandul acela?” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Domnul Primar, aveţi dreptate! Problema este alta! 

Există consilierii aceştia de imagine pe care îi aveţi şi care nu vin să ne explice! Deci 

noi trebuie să ne uităm! Vă rog frumos să vină şi ei la comisii, că de aceea sunt acolo! 

Dar nu ne explică nimic!” 

 Mircea Hava: „Doamna arhitect!” 

Bărdaş Horea Mihai: „Îmi pare rău, dar tot timpul ne-o luăm noi în cârcă pentru că, 

consilierii de imagine nu ne explică!” 

 Mircea Hava: „Nu am consilieri de imagine!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Eu ştiu că sunt doi!” 

 Mircea Hava: „Nu sunt!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Niciodată nu vin să ne explice! Eu votez aşa cum ziceţi 

dumneavoastră! Dar nu e corect! Să vină să ne explice ce vor să facă cu oraşul acesta, 

că nu numai ei vin cu propunerile acestea! Nu am fost împotriva faptului să se facă 

ceva frumos în oraş! Dar să ni se explice!” 

 Mircea Hava: „Dacă discutăm chestiunea aceasta! Această treabă a discutat-o 

doamna arhitect şef cu mine  şi au mai fost alţii care au fost martori! Deci, nu e o 

chestiune de imagine şi de brand! Şi cei care au adus brandul, chiar nu vreau să bat în 

cuie acolo! Însă, să ştiţi că sunt foarte  multe pe care nu vi le pot spune! Şi eu sunt 

mândru că a fost ieri ambasadoarea PNUD-ului! Dacă vreţi, vă citesc ce a spus. Să se 

muşte de mână că nu este în România! Că se face aşa ceva în România? Aceasta a 

spus dânsa! Nici nu am fost acolo, că nu am fost în oraş! Acesta este un lucru cu care 



trebuie să ne mândrim! Acum, doamna, nu ştiu dacă zic bine, că nu s-a discutat în 

comisie, avea o propunere cu umbrela! Dar era şi brandul firmei. Dar ştiţi care este 

treaba? Ori la bal ori la spital! Dar aceasta trebuie să hotărâţi voi! Nu trebuie să vă 

spună Mihai Coşer sau altcineva!” 

 Marius Rotar: „Acum nu înseamnă că are dreptate colegul Bărdaş, pentru că 

opinia mea este cu totul alta! Opinia mea este că un oraş arată foarte bine  şi dacă 

punem sigla municipiului pe umbrelele care sunt ale diferitelor branduri! Pentru că, şi 

monotonia aceasta duce la o aiureală în final! Eu nu am văzut în nici un oraş, şi eu am 

umblat prin lume peste tot şi nu am văzut în nici un oraş numai albe! Toate umbrelele 

din oraş numai albe!” 

 Mircea Hava: „Unde ai fost tu nu aveau nevoie de promovare!” 

 Marius Rotar: „Probabil! Dar poate sunt şi alte modalităţi de promovare! Nu 

aceasta este situaţia!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Eu am văzut o reclamă la Ciuc în care sunt promovate 

cetăţile istorice cum ar fi  Bran.” 

 Hondola Liviu: „Îmi pare rău că este acuzată doamna Hedviga! Îmi pare rău că 

a acuzat-o domnul Primar, dar nu dânsa este de vină!” 

         Mircea Hava: „Este subordonata Primarului, nu subordonata ta!” 

 Hondola Liviu: „Nici cu ta, nici cu  tău! Dar eu vă spun ce am discutat în 

comisie! Trebuia să veniţi şi dumneavoastră în comisie să ne explicaţi! Toţi din 

comisie am discutat preţul pe care îl avem în localitate. Dar ce se întâmplă cu firmele 

care îşi desfăşoară activitatea acolo şi care au închirierea spaţiilor? Sunt foarte multe 

firme care au contracte cu firme de bere, de răcoritoare sau aşa ceva, în care sunt 

obligaţi să îşi expună acolo umbrelele. Nu este adevărat! Firma îşi face pe banii ei, 

dar din moment ce depinde de firma cu care are contract încheiat, trebuie să îşi 

expună acolo la fel ca brandul nostru şi brandul lor! Tocmai de aceea am discutat de 

această problemă! Exact ceea ce spunea şi colegul înainte. Putem, pe brandul 

respectiv să punem şi brandul nostru! Să nu fie numai umbrele albe cu brandul 

localităţii Alba-Iulia! Iar să îngrădim situaţia peste tot! Noi să rămânem singurii! De 

ce? În toată lumea aceasta e aşa! Eu am fost peste tot! Şi dumneavoastră aţi fost şi aţi 

văzut!” 

 Mircea Hava: „Eu nu am fost! Eu, mai mult de în grădină, nu mă duc!” 

 Hondola Liviu: „Probabil! Probabil în celelalte ţări nu este nevoie aşa de mare 

de exteriorizare  a brandului ca în Alba-Iulia! Dar nu fac atâta caz!” 

 Mircea Hava: „Îmi place vehemenţa cu care apăraţi brandurile de bere şi 

vehemenţa cu care vă călcaţi în picioare brandul oraşului! Domnule! Uitaţi-vă la 

americani! Poate că dacă v-aţi iubi oraşul şi pe cămaşă l-aţi pune! Şi aş vrea să vă mai 

spun un lucru! Dumneavoastră nu aţi discutat cu mine! Dumneavoastră discutaţi 

poveşti din acelea luate de la colţul străzii!  Eu am discutat cu firmele! Singura 

chestiune pe care mi-au spus-o firmele, mi-au spus unii: domnule trebuia să ne 

spuneţi cu mai mult timp înainte pentru că le puteam face albe, portocalii, verzi, 

galbene! Cum vreţi dumneavoastră! Problema lor este ca să-şi vândă berea acolo! Nu 

trebuie să mă lămuriţi în chestii din aceastea că nu trăiesc de azi pe mâine! Cel care îi 

dă Tuborg, îi vinde Tuborg acolo! Şi legea cu umbrela era o reclamă din aceasta 

făcută aşa cum trebuie pentru care el nu plăteşte nimic conform legii şi alte chestii pe 



care vreţi să le ducem înainte  şi să studiem puţin legea! Dacă  studiam legea ţinând 

un pic la Alba-Iulia, ajungeam în altă parte. Doamna are o propunere! Aceasta trebuia 

să spună!” 

 Călin Hedviga: „Dar uitaţi-vă că nu m-am gândit că se creează din aceasta o 

problemă!” 

 Mircea Hava: „Pentru că avea o propunere că se poate pune! Acestea trebuia să 

vi le arate! Erau albe, era şi brandul, era şi firma trecută!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Eu mai aveam o propunere! De fapt un amendament la 

regulamentul acesta . Pe viitor, foarte multe spaţii vor fi licitate şi concesionate de 

către diverşi investitori. Propunerea mea este ca pentru terasele sezoniere care stau în 

faţa spaţiilor care vor fi licitate sau concesionate, să aibă prioritate  cei care au acele 

spaţii. Pentru că nu mi se pare corect  ca unul care investeşte zeci de mii de euro într-

un spaţiu, în faţa lui să vină să se pună altcineva pe terasă. Şi mai ales că, dacă le 

facem aşa scăpăm de toaletele ecologice. Pentru că fiecare spaţiu este obligat să aibă 

grupul lui social şi sanitar. Iar dacă nu sunt cereri de către spaţiile care vor fi 

concesionate la licitaţie, atunci poate să-şi amplaseze altă terasă în faţă. Dar prioritate 

să aibă cei care îşi vor concesiona sau licita! Pe viitor!” 

 Pleşa Gabriel: „Ca să mă lămuresc! În ce sens să aibă prioritate? Pentru că nu 

poţi să pui o asemenea condiţie!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Să vă dau un exemplu. Goticul are spaţiu.” 

 Pleşa Gabriel: „Am înţeles aceasta! Dar cum puneţi dumneavoastră în baza 

legii această prioritate?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Păi dacă îşi exprimă dorinţa să-şi pună terasa în faţă, 

să aibe prioritate faţă de altul!” 

 Pleşa Gabriel: „Sunteţi convins că e ok?” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Dumneavoastră sunteţi convins că e ok invers, când 

acela investeşte mii de euro?” 

 Pleşa Gabriel: „Eu vă întreb din punct de vedere al legislaţiei! Domnul secretar, 

se poate? Eu întreb.  Nu vreau să vă contrazic!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Puneţi-vă dumneavoastră  în situaţia lor! Investiţi zeci 

de mii de euro!” 

 Pleşa Gabriel: „Întelegeţi de ce întreb! Nu vreau să ne întrebe unii sau alţii de 

ce am votat aşa? Pentru cine? Pentru ce? Trebuie să le facem dacă e în baza legii! 

Atunci eu sunt de acord!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Să respecte acest regulament, dar să aibă prioritate cei 

care îşi vor licita acele spaţii pentru că bănuiesc că cel care investeşte zeci de mii de 

euro într-un spaţiu să îl amenajeze nu-i convine  să vină cineva în faţă!” 

 Pleşa Gabriel: „Dacă există o reclamaţie a vreunuia care zice: de ce are 

prioritate respectivul că vroiam eu să vin să licitez acolo?” 

 Vasile Cornea: „Poate că ne răspunde juristul?” 

 Mihai Pripon: „Aş vrea să vă fac nişte precizări având în vedere că acest 

proiect este legat de proiectul nr. 5 de pe ordinea de zi. Noi am gândit acest 

regulament doar pentru acest an. Deci, acest regulament va fi doar pentru acest an. În 

al doilea rând, spaţiile care se scot la licitaţie pentru închiriere pentru amenajare de 

terase în şanţuri sunt doar spaţiile în faţa zonelor unde nu există contracte pentru 



spaţiile respective. În rest, când se vor adjudeca toate spaţiile din Şanţurile Cetăţii  

vor fi acordate investitorilor care vor dori să vină să investească în aceste spaţii. 

Există un regulament pe care l-aţi aprobat anul trecut privind utilizarea spaţiilor din 

Şanţurile Cetăţii, există un regulament privind amplasarea de terase sezoniere şi va fi 

aplicat acest regulament. Deci dacă vă veţi uita pe regulament veţi vedea că există 

câteva terenuri care nu sunt scoase la licitaţie deoarece se află în faţa spaţiilor pe care 

există contracte , cum e Goticul şi altele.” 

 Pleşa Gabriel: „Am o propunere, domnule preşedinte! Haideţi să amânăm 

proiectul până în 27 şi să se decidă şi cu brandul şi juridic să vedem dacă se poate 

pune o asemenea reglementare! Eu cred că aşa e mai sănătos şi mai cuminte!  E o 

propunere!” 

 Vasile Cornea: „Nu mai e timpul fizic necesar!” 

 Pleşa Gabriel: „Să se pregătească pentru şedinţa ordinară!” 

 Cimpoeş Cornel Pavel: „Dat fiind faptul că este doar pentru acest an, eu propun 

să îl aprobăm aşa cum este! Dacă este numai pentru anul acesta!” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Aşa scrie!” 

 Vasile Cornea: „Dacă aţi văzut ceea ce a prezentat doamna arhitect, eu cred că 

aceasta ar fi soluţia: cu brandul oraşului şi cu brandul firmei respective! Uitaţi-vă! Eu 

cred că e soluţia!” 

 Hondola Liviu: „Dar numai firma aceea prestează acolo?” 

 Paul Voicu: „E o propunere a firmei respective! Sigur că, toţi pot sa facă aşa 

ceva!” 

 Călin Hedviga: „Poate că eu sunt de vină că nu v-am informat! Sunt două firme 

mari care şi-au arătat disponibilitatea de a face umbrele speciale pentru municipiul 

Alba-Iulia: Ursus şi Heineken. Aceasta, pe care v-o prezint este propunerea lui 

Heineken. Ursus a zis că se adaptează cu condiţia să le trecem ceva de genul: regele 

berii în România.” 

 Vasile Cornea: „Eu cred că este cea mai bună variantă! Pentru că apare şi 

brandul municipiului  Alba-Iulia şi brandul firmei.” 

 Pleşa Gabriel: „Domnule preşedinte, daţi-mi voie să mai ridic o problemă! 

Având în vedere că în mare parte din aceste zone se lucrează, dacă contractul acesta 

este valabil numai pentru acest an, s-ar putea  ca oamenii aceştia să nu mai prindă 

sezonul.” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Vedeţi că m-aţi certat degeaba, domnul Primar!” 

 Puican Ioan: „Părerea mea este că ne învârtim în jurul cozii. Atât domnul 

Primar  cât şi ceilalţi au ridicat aceeaşi problemă! În primul rând numai trebuie să fim 

de acord cu ei! Nu s-a discutat altceva! Brandul şi a municipiului şi a firmei 

respective!” 

 Vasile Cornea: „Vă convine propunerea aceasta?” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Da. Ne convine!” 

 Marius Adrian Costinaş: „Să o prindem ca anexă în regulament!” 

 Vasile Cornea: „Vă rog să specificaţi în procesul verbal că se pune anexa 

aceasta lângă regulament. Supun la vot cine este pentru cu acest amendament?” 

 „Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

  



S-a adoptat Hotărârea nr. 123/2012 

 

 4. Aprobarea unor documentaţii de urbanism:  

 Art.1 Aprobă Planul Urbanistic de Detaliu „Amenajare zona expoziţională şi de 

agrement „Mocaniţa – Gara Mică”, str. Nicolae Bălcescu, Alba Iulia,” beneficiar 

municipiul Alba Iulia, conform planului de situaţie anexat. 

 Se dă cuvântul doamnei Călin Hedviga care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea 

lucrărilor publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea 

monumentelor istorice şi de arhitectură. 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.” 

 Călin Hedviga: „Vă rog să mă ascultaţi două minute că după aceea apar iarăşi 

discuţii! Documentaţia de urbanism pe care v-o prezint este pe strada Nicolae 

Bălcescu, la intrarea în Cetate prin tunel, la locul de joacă de pe strada Nicolae 

Bălcescu. Aici dorim un spaţiu expoziţional şi de recreere care arată cam aşa ceva şi 

care să pună în valoare a doua locomotivă care a circulat, linia de mocăniţă, să 

renaştem ideea de gara mică, cea care s-a şters odată cu modernizarea centrului civic  

şi să creăm şi o zonă de agrement alături de locul de joacă pentru copii care 

marchează încă o intrare în Cetatea istorică. Ea va consta dintr-o locomotivă, dintr-un 

vagon vechi care se transformă în spaţiu de alimentaţie publică cu toate elementele 

acestea de şină, macaz, retro, cu un pavilion modern unde se întâmplă imaginea 

faptului că acolo a fost gara mică, gara în aşteptare.” 

 Contor Gheorghe: „Unde aţi mai găsit mocăniţă?” 

 Călin Hedviga: „Aş vrea să vă arăt câteva simulări 3D pentru a face mai bună 

înţelegerea. Eu cred că cea mai bună înţelegere este prin aceste simulări 3D pentru a 

vă da seama cam ce se doreşte. Eu vă prezint doar PUD-ul  care stabileşte 

amplasamentul şi caracteristicile zonei. Am şi nişte caracteristici tehnice: lungimea 

segmentului de cale ferată are 46 m, pavilionul are 65 mp, zona amenajată are 

aproximativ 300 mp. Avem un punct de vedere al Direcţiei Judeţene de Cultură. Dacă 

aveţi întrebări?” 

 Marius Adrian Costinaş: „Ce e prevăzut în interior acolo?  Că văd mese, bar! 

Ce destinaţie?” 

 Călin Hedviga: „Ceainărie. Dar în acelaşi timp alimetaţie publică se va 

desfăşura în pavilionul acela vechi. Este şi un punct de informare turistică.” 

 Mircea Hava: „Numai ceva să vă mai spun. Vagonul va veni mai târziu.” 

 Vasile Cornea: „Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru.” 

 „Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 124/2012 

 

 5. Închirierea prin licitaţie publică a unor terenuri situate pe traseul şanţurilor 

Fortificaţiei de Tip Vauban Alba Iulia în scopul amenajării de terase sezoniere. 



 Se dă cuvântul domnului Mihai Pripon care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Cimpoeş Cornel Pavel care prezintă raportul de 

avizare din partea Comisiei de organizare şi dezvoltare urbanistică, realizarea 

lucrărilor publice, ecologice, protecţia mediului înconjurător, conservarea 

monumentelor istorice şi de arhitectură. 

 Cimpoeş Cornel Pavel: “Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi 

nu avem obiecţiuni în privinţa adoptării acesteia.” 

 Mihai Pripon: „Cu privire la acest proiect v-am explicat despre ce este vorba la 

discuţiile de la proiectul nr. 3. Ce vă pot spune, este că în comisie când    s-a discutat, 

am stabilit ca preţul de pornire al licitaţiei să fie acelaşi  ca şi pentru celelalte terase 

sezoniere, adică 50 bani pe metru pătrat.” 

 Vasile Cornea: „Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este pentru.” 

 „Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 19 voturi pentru.” 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 125/2012 

 

 6. Proiect de hotărâre privind cheltuirea unor sume de bani din bugetul local 

pentru activităţi culturale. 

 Se dă cuvântul domnului Mihai Coşer care prezintă proiectul precum şi 

raportul de specialitate. 

 Se dă cuvântul d-lui consilier Popa Pavel care prezintă raportul de avizare din 

partea Comisiei Consiliului Local pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, cultură, 

sănătate, protecţie socială, culte, sport, agrement, turism şi protecţia copilului. 

 Popa Pavel: "Comisia a avizat favorabil acest proiect de hotărâre şi nu avem 

obiecţiuni în privinţa adoptării acestuia." 

 Vasile Cornea: „Discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot. Cine este pentru?” 

"Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 14 voturi pentru şi 5 abţineri Pleşa 

Gabriel, Puican Ioan, Hondola Liviu, Dărămuş Marcel Eugenia, Lupea iulian Nelu ." 

 

S-a adoptat Hotărârea nr. 126/2012 

 

 Vasile Cornea: „Doamna Dărămuş, v-aţi abţinut?” 

 Dărămuş Marcela Eugenia: „Da.” 

 Pleşa Gabriel: „Nu am votat ordinea de zi!” 

 

 7. Proiect de hotărâre privind stabilirea şi aprobarea tarifului pentru prestaţia 

colectat, transportat  deşeuri municipale rezultate din rampe accidentale de la 

asociaţiile de proprietari pe domeniul public." 

 Se dă cuvântul doamnei Ileana krisbai care prezintă proiectul de hotărâre 

precum şi raportul de specialitate. 

 Ileana Krisbai: „Pentru faptul că în municipiu au apărut tot mai des  rampe 

necontrolate de asociaţiile de proprietari, noi avem obligaţia de a le ridica şi am 

propus să fie aprobat un tarif special care să includă doar încărcări şi transportul 

acestor reziduri. Ieri a avut loc o negociere între Primărie şi Consiliul local şi 



Salprest. Ei au venit cu un preţ de 37,10 lei/metru cub fără TVA. În urma negocierii s-

a stabilit  un preţ de 29,92 lei/metru cub fără TVA. Şi aş cere să facă parte din anexa 

nr. 2 care face parte integrantă din contractul de concesiune care este acum în 

vigoare. Deci să fie trecut acest preţ special  doar pentru aceste rampe necontrolate de 

asociaţiile de proprietari.” 

 Vasile Cornea: „Discuţii?” 

 Ileana Krisbai: „În raportul de specialitate să treceţi acolo obligaţiile care ne 

revin nouă. Deci, noi avem obligaţia să ridicăm aceste rampe. Nu putem să le lăsăm 

acolo!” 

 Vasile Cornea: „Dacă mai sunt discuţii? Nu sunt, aşadar supun la vot cine este 

pentru?” 

 „Fiind supus la vot proiectul a fost votat cu 13 voturi pentru, o abţinere 

Cimpoeş Cornel Pavel şi 5 voturi împotrivă Puican Ioan, Pleşa Gabriel, Hondola 

Liviu, Lupea Iulian Nelu, Dărămuş Marcela Eugenia.” 

 

 S-a adoptat Hotărârea nr.  127/2012 

 

 Diverse: 

 

 Bărdaş Horea Mihai: „Domnul Primar, aş avea o rugăminte! Poliţia locală să 

meargă în gara mare, pentru că ce se întâmplă acolo este groaznic! Am fost de două 

ori într-o zi. Maşinile parchează toate, nu se poate întoarce, nu poţi intra la instituţiile 

publice! Sunt parcate toate în mijlocul drumului! Şi cele mari şi cele mici. E o 

nebunie! Eu aşa ceva nu am întâlnit în viaţa mea! Fiecare parchează şi face ce vrea 

acolo! Domnule, de la Poliţia locală nu poate să meargă să facă ordine? Nu se poate 

intra la Poştă, pentru că nu se poate! Sunt parcate în mijlocul drumului! Şi nu numai 

una! Sunt 4-5 autobuze mari!” 

 Vasile Cornea: „Din câte ştiu, domnule coleg, faceţi parte  din comisia de 

ordine de la Poliţia locală! De ce nu aţi sesizat comandantul?” 

 Bărdaş Horea Mihai: „Eu vă spun că nu e bine!” 

 Şi a doua problemă. Acum două luni de zile am făcut o hârtie. A ajuns şi la 

domnul viceprimar Paul Voicu. De două luni şi jumătate nu mi s-a răspuns! Vă rog 

frumos să mi se răspundă la sesizare! Văd că dacă vorbesc frumos nu mi se răspunde! 

 Hondola Liviu: „Dacă tot a amintit colegul  de gara mare, aş vrea să întreb şi 

eu ceva. Acolo, am văzut că a apărut un acces. Din Autotrans este făcut un acces 

direct în şosea. Eu nu ţin minte să fi discutat în şedinţa de consiliu sau cineva să vină 

cu un proiect pentru a se discuta un acces.” 

 Paul Voicu: „Vă răspun eu sau doamna Silvia Moldovan.” 

 Hondola Liviu: „Am înţeles că a fost o situaţie deosebită când s-a făcut acel 

acces. Dar se continuă traficul pe acelaşi drum!” 

 Silvia Moldovan: „Domnul Hondola! Vreau să vă spun  că atâta timp cât se 

lucrează pe strada Iaşilor, nu se poate intra în autogară altfel.” 

 Hondola Liviu: „Nu e semnalizată!” 

 Silvia moldovan: „Este o zonă de stocaj. Deci nu este din banda principală, de 

lângă ax ci este de pe zona de stocaj. Racordarea este corectă cu acel acces,       într-



adevăr improvizat, dar în condiţii de şantier. Nu este altă posibilitate!” 

 Vasile Cornea: „Alte discuţii? Dacă nu mai sunt iar punctele de pe ordinea de zi 

s-au epuizat declar şedinţa închisă.” 

 

Alba Iulia, 20 aprilie 2012 
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